
 ZAPISNIK 

sa 29. sjednice OPĆINSKOG VIJEĆA OPĆINE LASTOVO, održane 23. prosinca 2015. 

godine, s početkom u 09:14 sati u uredu općinskog načelnika. 

NAZOČNI vijećnici: Tonći Šarić, Ivan Čučević,  Margaret Hropić, Tonči Grgurević, Ivan 

Ivelja. 

ODSUTNI: Ljubo Jurica , Annette Mufić Trojković,  Stjepan Jurica  i Anita Jančić Lešić. 

 

OSTALI NAZOČNI: Leo Katić, načelnik, Ivan Čihoratić JUO, Anita Lešić JUO, Jelena 

Šutić, JUO. 

Potpredsjednik Tonći Šarić je otvorio sjednicu, pozdravio nazočne, utvrdio da je na sjednici 

nazočno pet vijećnika i da Vijeće može pravovaljano odlučivati pa je predložio sljedeći  

DNEVNI RED 

1. Usvajanje zapisnika sa 28. sjednice OVL, 

2. Odluka o izmjenama i dopunama Proračuna za 2015. godinu, 

3. Odluka o osnivanju Lokalne Akcijske Skupine u ribarstvu, 

4. Odluka o imenovanju službenika za informiranje, 

5. Zahtjevi građana, 

6. Vijećnička pitanja. 

 

Ovakav predloženi dnevni red jednoglasno je prihvaćen. 

 

RAD PO PREDLOŽENOM DNEVNOM REDU 

TOČKA 1. USVAJANJE ZAPISNIKA SA 28. SJEDNICE 

Predsjednik je dao na glasovanje zapisnik sa 28. sjednice Općinskog vijeća.  

Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik je utvrdio da je sa četiri „za“ i jedan „suzdržan“ 

glas prihvaćen zapisnik sa 28. sjednice OVL. 

TOČKA 2. ODLUKA O IZMJENAMA I DOPUNAMA PRORAČUNA ZA 2015. 

GODINU 

ANITA LEŠIĆ: Ovo je druga Odluka o izmjenama i dopunama. S obzirom da je kraj godine i 

da je više-manje jasno što će se dogoditi u ovoj godini, a što neće, s ovom Odlukom su 

pojedine stvari smanjene na onaj nivo koji će se dogoditi u 2015. g., ima nekih sitnih 

„uštimavanja“, imamo jednu novu stavku koju do sada nismo imali, a to je nabava 

komunalnog vozila u iznosu od 382.000,00 kn i imamo izmjene u dijelu gdje su plaće. Reći 

ću samo ukratko jer je velika izmjena, radi se o tome da smo u 2015. god imali preko Općine 

gdje smo koristili mjeru  „Javnih radova“ Zavoda za zapošljavanje, s obzirom da smo 

preostalih troje ljudi zaposlili tek u 12 mj, oni će primiti plaću tek u prvom mjesecu, tako da 

je bilo potrebno smanjiti taj iznos. Smanjenje je veliko, negdje oko 50.000,00 kn, zato i 
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obrazlažem zašto je došlo do toga. Investicije koje se neće ili koje će se djelomično odraditi u 

2015. god su usklađene s izvršenjem onog što će se zbilja dogoditi. To je uglavnom sve, 

općenito...ako je neki dio nejasan, odgovarala bi po konkretnim pitanjima. 

TONČI GRGUREVIĆ: To komunalno vozilo je za smeće ili...? 

LEO KATIĆ: Odluka je donesena već u trećem mjesecu ali se nažalost tek realizirala prije, 

otprilike, četiri tjedna. Uspjeli smo „povući“ sredstva iz Fonda zaštite okoliša i kao takvu je 

treba registrirati u Izmjenama i dopunama proračuna. 

IVAN ČUČEVIĆ: ...meni samo nije jasno, da se usvaja nešto ako se već usvojio Proračun za 

2016. godinu. Nije li ovo možda trebalo biti prije, pa onda Proračun? 

ANITA LEŠIĆ: Zakonski nema prepreke, prorebalans se može donositi doslovno 31.12. bez 

obzira što je već Proračun za 2016. godinu usvojen. 

IVAN ČUČEVIĆ: A nije to povezano? 

ANITA LEŠIĆ: Na jedan način je povezano, ali već smo tada kada se radio Proračun, za one 

stvari za koje smo znali da će se nastaviti u sljedećoj godini, već smo ih planirali... 

IVAN ČUČEVIĆ: ...jer ako se nešto ovdje promjeni, onda se mora promijeniti i Proračun, 

koji je već usvojen, jeli tako...? 

ANITA LEŠIĆ: Naravno, ali vodilo se računa o tome ali imat ćemo Rebalans i tog Proračuna, 

jer u današnje vrijeme je jako teško planirati nešto, pa da bude na početku godine uredu i na 

kraju godine uredu... vrlo teško. 

LEO KATIĆ: Treba samo reći da je Proračun u biti samo plan...a da je ovo što danas 

govorimo ono što je stvarno moguće i što će biti učinjeno. I onaj novi Proračun, doktore, će 

isto doživjeti ne samo jedne izmjene i dopune, jer će se neke stvari pojavljivati a koje ni ja ni 

Vi ne možemo pretpostaviti. Mi se natječemo, a da li će nešto.. 

IVAN ČUČEVIĆ: ...sve mi je jasno, nego samo kažem da bi bilo bolje da smo ovo usvojili 

„onda“ a Proračun danas.. 

LEO KATIĆ: Problem je u tome što i mi uvijek o nekome ovisimo, Proračun isto ovisi o 

nekim odlukama nekih drugih tijela... Mi znamo da za komunalno vozilo postoji Odluka već 

nekoliko mjeseci, ali nažalost mi smo se bojali da se neće niti dogoditi, ali uspjeli smo da se 

dogodi ta realizacija. Tako da smo zadovoljni, jer sve ono što sa Fondom zatvorimo u ovoj 

godini omogućuje nam da se natječemo u novim natječajima Fonda u sljedećoj godini, jer 

uvijek su uvjeti da nemate otvorenih stavki sa Fondom, tako da prema natječaju, možda 

dobijemo i nešto drugo, a po natječaju. 

TONČI GRGUREVIĆ: A ovi minusi? 

ANITA LEŠIĆ: To su smanjenja. 

TONČI GRGUREVIĆ: To ste umanjili? Znači to neće bit na kraju 31. prosinca 
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ANITA LEŠIĆ: To se neće dogoditi, onda sam smanjivala jer sad se već zna da se neke stvari 

u tih petnaest dana neće dogoditi. 

LEO KATIĆ: Treba reći u slučaju da bi se išta dogodilo to će se poslije rješavati sa 

izvršenjem koje će biti u siječnju. 

TONČI GRGUREVIĆ: Jano mi je, jasno mi je sve.. 

IVAN IVELJA: Izvršenje proračuna je bolje da je što kasnije, onda su točni podaci jer uvijek 

će se u pet dana manje dogoditi nego u petnaest dana. 

ANITA LEŠIĆ: To komunalno vozilo se doslovno dogodilo prije tri dana... i tko je znao hoće 

li biti 31.12. ili 1.1... 

TONČI GRGUREVIĆ: Sve je uredu! 

LEO KATIĆ: Kako funkcionira središnja vlast i njena agencije i Fondovi i riznica, teško da 

će doći do bitnih promjena, nažalost ovo stanje traje već dva mjeseca i mi to ne možemo 

promijeniti. 

TONĆI ŠARIĆ: Ako nema više pitanja, ja bih stavio na glasovanje Odluku o izmjenama i 

dopuna Proračuna za 2015. godinu. 

Nakon obavljenog glasovanja, potpredsjednik je utvrdio da je sa četiri glasa „za“ i jednim 

glasom „suzdržan“  . . . .  

LEO KATIĆ: Ja ću samo konstatirati da za pravovaljanu odluku mora biti većina svih 

vijećnika, a ne nazočnih vijećnika. 

TONĆI ŠARIĆ: Znači ovako, konstatiram da Odluka o izmjenama i dopunama Proračuna za 

2015. godinu, tj. druga izmjena, nije prošla jer imamo četiri glasa „za“ i jedan glas „suzdržan. 

Za pravovaljanu Odluku treba biti većina svih vijećnika, znači treba biti 5 glasova „za“ 

 

TOČKA 3. ODLUKA O OSNIVANJU LOKALNE AKCIJSKE SKUPINE U 

RIBARSTVU 

TONČI ŠARIĆ: U materijalima ste dobili Odluku o osnivanju Lokalne Akcijske Skupine u 

ribarstvu... 

TONČI GRGUREVIĆ: Koja je svrha? Cilj? 

LEO KATIĆ: Znači tu nemam što puno obrazlagati, pratite situaciju, znate da će u narednom 

periodu organizacije tipa LAG-ova, Udruga i institucija u civilnom društvu dobivati sve veći 

značaj u Hrvatskoj, jer one kao takve dobivaju veći status temeljem protokola i temeljem 

uvjeta Europske Unije. Znamo da smo jedan od članova LAG-a 5, ova se odluka odnosi na 

određenu skupinu iz LAG-ova koji su puno širi pojam, radi se o sektoru ribarstva, predlaže 

nam se, pošto smo mi otok, da se učlanimo u tu Akcijsku skupinu. Da bi se mi osnovali, da bi 

mi prišli toj skupini, i omogućili lastovcima, kada govorim „lastovcima“ govorim o ribarima, 
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OPG-ovima, obrtnicima i ostalima, trebali bi pristupiti toj skupini. Da bi pristupili potrebno je 

da Vijeće donese Odluku o suosnivanju Lokacijske akcijske skupine u ribarstvu. Nažalost, 

ovo je još jedna Odluka , ali bez koje naši otočani, ribari neće moći ostvariti svoja prava, 

ukoliko mi kao Jedinica lokalne samouprave, ne bi bili i tamo zastupljeni...ili će moći ta prava 

ostvarivati u jednom manjom obimu. Ovo shvaćam kao još jednu našu obvezu, brigu...ali 

mislim da je posao, prvo mene kao načelnika, onda i Vijeća, da omogućuju ljudima da 

ostvaruju svoja prava, tako i gledam na ovu Odluku, a ne da im ne osnivanjem ove Akcijske 

grupe u ribarstvu ta prava smanjimo odnosno onemogućimo, bez obzira koliko će u životu 

naši ljudi „ući“ i ostvarivati svoja prava vezano za sufinanciranje svojih djelatnosti. 

IVO ČIHORATIĆ: Da, to je način rada EU, koji na jedan način nameće ovaj princip rada 

Lokalnih akcijskih grupa, Općina će biti kao jedan od članova te akcijske grupa, a najveći 

posao će se odnositi na ribare koji će se učlaniti u taj LAG i na taj način odlučivati o tome 

kako će se  natjecati u Europskoj uniji, dobivati novce... 

LEO KATIĆ: Mi s ovim načinom omogućujemo, a na udrugama ribara, cehovima i ostalima 

je da operativno, temeljem našeg učlanjenja ostvaruju svoja prava...ovo nas čeka i u vezi 

drugih djelatnosti, još će se pojavljivati ovakvih primjera. Ja bi omogućio, tj. „otvorio vrata“ 

Lastovcima na ovakav način, a sama njihova inicijativa i situacija će im omogućiti kroz 

njihova udruženja, da ostvaruju svoja prava za koja misle da im trebaju. Ta prava nisu samo 

„financijska“, tu su oprema i slično. To je sve ukratko, nemam tu više što puno reći, s 

obzirom da je to jedan akt koji „otvara vrta“.  

TONČI ŠARIĆ: Ovdje u napomenama, da li moramo navesti odnosno izglasati tko će 

predstavljati... 

LEO KATIĆ: Nama je na općinskom vijeću važna Odluka, po drugom zakonu imamo tko je 

odgovorna osoba općine Lastovo, znači za odgovornu osobu, općina Lastovo će kao i za 

druge stvari za svog predstavnika, vršiti će se  imenovanja. Ovdje se ne ide ka imenima, 

imena su promjenjiva,  zato je i ovaj špranca koju smo dobili i navedena kakva je, znači da se 

odluka donosi i da će se donijeti drugim zaključkom, u tom području te djelatnosti...jer su ta 

imena promjenjiva...ne mislim da sada treba imenovati osobu, jer ako na raspravi o ribarstvu, 

predsjednik ceha ili udruge ribara, osoba koja je izabrana od ribara da ih predstavlja, zašto ih 

ta osoba u određenoj tematici ne bi predstavljala...mislim da im to treba omogućiti... 

TONČI GRGUREVIĆ: Ovdje piše...izričito piše, tko može... 

LEO KATIĆ: Tako je, znači piše se tko je predstavnik izvršne vlasti... 

MARGARET HROPIĆ: Oni će se isto učlaniti, kao i mi, čak i na najmanjoj razini, jer ribari 

idu u posebno učlanjenje radi ostvarivanja prava. 

IVO ČIHORATIĆ: I oni i mi... i to ne samo udruga i obrti se moraju učlanjivati... 

LEO KATIĆ: Po mom shvaćanju, dolje u napomeni piše tko, znači načelnik, zamjenik ili 

netko od djelatnika, ali mislim kod same operativnosti će on ovlastiti određenu osobu koja će 

na određenoj tematici voditi tu raspravu... 

TONĆI ŠARIĆ: Čuli ste obrazloženje, ima li pitanja? Pošto nema pitanja, Odluku o 

zasnivanju Lokalne Akcijske Skupine u ribarstvu stavljam na glasanje, tko je „za“?  
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Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik je utvrdio da je jednoglasno donesena slijedeća 

O D L U K A 

Donosi se Odluka o osnivanju Lokalne Akcijske Skupine u ribarstvu. 

 

TOČKA 4. ODLUKA O IMENOVANJU SLUŽBENIKA ZA INFORMIRANJE: 

LEO KATIĆ: Temeljem Zakona, moramo imati osobu ovlaštenu za informiranje, imate 

prijedlog zaključka da se djelatnica, odnosno, tajnica imenuje za službenika za informiranje, s 

obzirom da je to osoba na radnom mjestu „u informacijama“, znači da je osoba koja može 

vršiti komunikaciju prema onima koji traže informaciju od Općine. 

Vijećnica Margaret Hropić je napustila sjednicu. 

TONĆI GRGUREVIĆ: Nije li to kao glasnogovornik? 

LEO KATIĆ: Ne, ne...jednostavno, po  tome trebate imati osobu, imenom i prezimenom, koja 

treba biti imenovana...u ovoj varijanti.. 

IVO ČIHORATIĆ: To ti je nešto slično... 

LEO KATIĆ: Znači mi predlažemo to kao sadašnje rješenje... 

IVO ČIHORATIĆ: Ako netko treba neku informaciju u  Općini, dobije je tu...na tom mjestu... 

TONĆI GRGUREVIĆ: Jasno, jasno.. 

TONĆI ŠARIĆ: Pitanja? Ako nema pitanja, stavljam na glasanje zaključak Odluke o 

imenovanju službenika za informiranje. 

S obzirom da odlaskom vijećnice Margaret Hropić na sjednici nema kvoruma, napravljena je 

pauza od desetak minuta. 

Vijećnica Margaret Hropić se uz isprike vraća na sjednicu, potpredsjednik Tonći Šarić stavlja 

na glasanje zaključak Odluke o imenovanju službenika za informiranje. 

Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik je utvrdio da je jednoglasno donesena slijedeća 

O D L U K A 

Donosi se Odluka o imenovanju  Gordane Šutić  službenikom za informiranje. 

 

TOČKA 5. ZAHTJEVI GRAĐANA: 

AD1. Zahtjev Lešić Volge – Nelice  za kupnjom dijela čest.zem 6929/31 površine 48m² 
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IVO ČIHORATIĆ: Dobili ste materijale, samo je jedan zahtjev, a to je Zahtjev za kupnjom 

čestice zemlje, u principu...ja sam protiv takvog kupovanja ovakvog djela zemlje, znači mimo 

zgrade, preko puta zgrade je, ja sam za to da se to na drugi način regulira, korištenjem 

parkirnog prostora. Imamo Odluku o reguliranju cestovnog prometa i prema toj Odluci, taj 

vlasnik zgrade na bilo kojem mjestu ima rezervirano jedno ili najviše dva parkirna mjesta, 

koja može uz određenu naknadu koristiti. Ugovorom će se to naknadno regulirati, traje jednu 

godinu može se produživati svaku godinu, to bi se po meni na ovakav način moglo riješiti to 

parkiranje. Ja sam protiv kupovanja ovakvog dijela zemlje. 

TONČI GRGUREVIĆ: Ni ja osobno ne podržavam prodaju, iz razloga što od kuvartele do 

pokosa ceste je komunalno i to ne bi trebalo, odnosno ne bi bilo „zdravo“ da se prodaje, nego 

da to ostaje komunalno, a ne da se koristi svatko nego mi koji tu živimo, nisam nikada vidio 

niti kroz sezonu da je netko od gostiju parkirao tu auto osim njezinih auta ili auto od 

gospođice, patronažne sestre, koja tu obitava...Podržavam ovo što je djelatnik općine Lastovo 

obrazložio da ne bi trebalo da ide u prodaju, nego da se regulira sa Zakonom o cestovnom 

prometu, odnosno da dotična ima pravo korištenje jednog ili dva parkirna mjesta, uz to da se 

da napismeno, ovo što je predložio gosp. Čihoratić. 

IVAN IVELJA: Jesi ti isto tada bio pročelnik kada je ovo bilo? 

TONČI GRGUREVIĆ: Siketa? Ne nije on bio, Tomašin je bio...97 god... 

LEO KATIĆ: Meri Morača... 

MARGARET HROPIĆ: Tamo piše..razlozi su, neke masline, neki problemi . . . 

IVO ČIHORATIĆ: On sada hoće to kupiti, tada nije bilo govora o kupnji, samo o uređenju.. 

MARGARET HROPIĆ: Zato sam ja rekla iz obrazloženja, da nema prodaje. 

TONČI GRGUREVIĆ: Ponovno ponavljam, od kuvartele do pokosa ceste je komunalno i to 

ne bi trebali prodavati. 

MARGARET HROPIĆ: Komunalno je i na druga mjesta onda su ljudi izbetonirali, koriste, 

uzurpirali...i sada slijedom svega ljudi traže dalje, jer je sada glupo da netko sada ne traži, a 

netko već ima. Moramo donijeti neki stva o tome... 

TONČI GRGUREVIĆ: Slažem se, slažem se... ali ne da se s tim ide u prodaju, nego da ostane 

tako, kao pravo korištenja jer dobivali smo i građevinske parcele, dolje u Zaklopatici, samo na 

pravo korištenja, a tek poslije 20 odnosno 30 godina je ovdje na Općinskom vijeću 

omogućeno da ako želimo da ih otkupimo, prema tome... 

MARGARET HROPIĆ: To je promijenio Zakon o vlasništvu koji je donesen 1998. i institut 

društvenog vlasništva više nije postojao zato smo mi postali vlasnici zemlje na jedan drugi 

način, jer je preuređen sistem. 

TONČI GRGUREVIĆ: Da ali opet si mogao otkupit... 

IVO ČIHORATIĆ: ...ali opet do pokosa... 
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TONČI GRUGREVIĆ: ...da, do pokosa. Kada mi je Lukša Lešić mjerio, kao Gauss ovoj 

gospođi,  mjerio mi je od pokosa ceste..Po meni znači da taj komunalni dio ne bi trebao ulaziti 

u prodaju. Ona ima pravo korištenja još iz 1997. ako joj je to malo, dajte joj još dodatan jedan 

ugovor što se ovdje predloži i po meni je to na obostrano zadovoljstvo, smatram da je to uredu 

i sebi bi to tako napravio. 

Potpredsjednik Tonći Šarić stavlja na glasanje Zahtjev za kupnjom dijela čest.zem 6929/31.. 

Nakon obavljenog glasovanja, predsjednik je utvrdio da je jednoglasno donesen sljedeći  

Z a k lj u č a k 

Odbija se zahtjev stranke Lešić Volge – Nelice za kupnjom dijela čest.zem. 6929/31 u 

Zaklopatici, površine 48 m2, te će se odnosi sa istom urediti temeljem ugovora o korištenju 

predmetnog zemljišta. 

 

TOČKA 6. VIJEĆNIČKA PITANJA 

TONČI GRGUREVIĆ: Ja bi pohvalio stijeg što se vijori na brdu Forteci, tako da smo ova 

puna tri mjeseca, dakle 93 dana, bili bez tog stijega koji datira već iz početka 90-tih godina. 

Imam još vijećničkih pitanja, međutim, nisu baš za ovo pred blagdansko raspoloženje, ali sam 

prije dolaska odlučio da ću ih postaviti na prvoj slijedećoj sjednici Vijeća. Tako da..malo su 

konstatacije, životne činjenice..samo ću naglasiti da mi se čini, tj. ne da mi se čini nego to 

činjenice i pokazuju, da ono kako smo radili u općini Lastovo 50-tih i 60-tih godina glede 

pojedinih stvari ostali smo na istome, ništa se nismo promijenili, a to ću vam obrazložiti na 

prvoj sljedećoj sjednici. 

TONČI ŠARIĆ: Ima li još vijećničkih pitanja? Ako nema, u ime predsjednika Vijeća, u svoje 

osobno ime, Vama i vašim najmilijima želim sretan Božić i božićne blagdane i sve 

nadolazeće blagdane da provedete u zdravlju sreći i zadovoljstvu. 

LEO KATIĆ: Također se pridružujem čestitkama!  

Vijećnici su se zahvalili na čestitkama i dobrim željama. 

Potpredsjednik Općinskog vijeća je zaključio sjednicu u10:45 h. 

 

 

Zapisnik napisala                                                                                      Potpredsjednik 

Gordana Šutić                                                                                                Tonči Šarić 

 


